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Foto: Tomáš Párys 



Křeslický Zpravodaj 3/2025 

Jaro v městské části - nový elán a nová energie 

Jaro, které je v plném proudu, je kouzelné období. Stačí se podívat za okna. Příroda se probudila a všude kolem nás 

se objevují květy nejrůznějšího barevného spektra. Stromy se začínají zelenat a ptáci zpívají své melodie. Dny se 

prodlužují a teploty stoupají, což nám umožňuje trávit více času venku a užívat si krásy svého okolí. 

Jaro je nejen obdobím oslav a tradic, jakými je například barvení vajíček při nedávných Velikonocích, ale také 

příležitostí ke scházejí se přáteli a sousedy. Děti se mohou těšit na hry v parku, jízdu na kole nebo pikniky. Městské 

parky a hřiště se stávají centrem dětských radovánek, kde mohou bezpečně běhat a hrát si. 

Jaro také přináší možnost zlepšit vzhled městské části. Mnoho lidí se zapojuje do úklidu veřejných prostor, sázení 

květin a stromů, což přispívá k estetice a ekologii města. Společné úsilí o zkrášlení okolí vytváří pocit hrdosti a 

sounáležitosti. Pro milovníky kultury je jaro obdobím, kdy se otevírají galerie, muzea a divadla s novými výstavami 

a představeními. Městská část ožívá kulturními akcemi, které přinášejí inspiraci a obohacení. 

Přejeme Vám, ať výčet z výše uvedeného prožijete podle svých představ a co nejpříjemněji. 

                   Tomáš Párys, redakce 

 

Křeslická lávka přes Botič u fitness hřiště je opět otevřena 

Městská část Praha-Křeslice úspěšně dokončila generální opravu klíčové lávky přes potok Botič. Tato lávka, nacházející se v 

dolní části Křeslic poblíž oblíbeného venkovního fitness hřiště, byla v havarijním stavu a její oprava byla nezbytná pro zajištění 

bezpečnosti občanů. 

Význam pro turismus a rekreaci  

Lávka je důležitou součástí hojně využívané turistické a rekreační trasy, která vede malebným údolím Botiče a Pitkovického 

potoka. Její zprovoznění ocení nejen místní obyvatelé, ale i návštěvníci Prahy, kteří tudy rádi procházejí nebo projíždějí na 

kole. 

Další zvelebení lokality  

Opravou lávky práce v této lokalitě nekončí. Navazuje na ni plánovaná renovace dřevěných prvků a nový nátěr přilehlého 

altánu. Spolu se stávající stromovou alejí tak vzniká komplexně revitalizovaný prostor pro odpočinek a setkávání v přírodě, 

který přispěje ke zkvalitnění života v Křeslicích. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

původní lávka v havarijním stavu lávka nová, krásná a bezpečná 

Foto Milan Kozel 
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ŽIVOT V MĚSTSKÉ ČÁSTI 

Nové hřiště v Anýzové 
Na základě přání občanů na rekonstrukci dětského hřiště 

Anýzová (viz proběhlá anketa) se Městské části podařilo 

zajistit finance na výstavbu zcela nového dětského hřiště. 

Připomeňme si, že původní hřiště muselo být v roce 2023 z 

důvodu nevyhovujícího stavu uzavřeno a odstraněno. 

Úspěšným jednáním starosty, pana Milana Kozla, na 

Magistrátu hlavního města Prahy byly zajištěny finance ve 

výši 1,8 milionu korun z rezervy HMP. Tyto prostředky jsou 

nyní plně k dispozici pro výstavbu moderního a bezpečného 

hřiště. 

V nejbližší době proto mohou být zahájeny přípravné práce. 

Nové hřiště bude vybaveno certifikovanými herními prvky, bezpečnými povrchy a zázemím pro odpočinek. Těšíme se, až 

společně s vámi otevřeme tento nový prostor pro radost a hry našich dětí. Sledujte, prosím, webové stránky a úřední desku 

Městské části pro získání dalších informaci o postupu prací a případných možnostech zapojení se i svou pomocí.  

 

Stromová alej pro zlepšení životního prostředí 

Kromě dětí, výstavby hřišť či opravám lávek se Křeslice věnují i zkvalitňování zdejšího životního prostředí. Nemalou měrou se 

o to jistě postará i nová stromová alej. Z programu Agentury ochrany přírody a krajiny ČR (AOPK) se podařilo získat dotaci 

330.000 Kč, která umožnila vysadit desítky nových stromů. Zasazeny byly tradiční lípy, ovocné jabloně i odolné dříny, které 

nejen zkrášlí zdejší okolí, ale přinesou i mnoho užitku pro přírodu a pro všechny občany. 

Výsadba stromů není jen o estetice, má zásadní význam pro zdraví 

krajiny a kvalitu života: 

• Zadržují vodu: Stromy fungují jako 

přírodní houba. Zpomalují odtok dešťové 

vody, doplňují zásoby podzemní vody a 

pomáhají tak předcházet suchu i lokálním 

záplavám. Kořeny zpevňují půdu a brání 

její erozi. 

• Ochlazují okolí: V horkých letních 

dnech poskytují stromy příjemný stín a 

odpařováním vody ochlazují vzduch kolem 

sebe.  

• Čistí vzduch: Stromy pohlcují oxid uhličitý, který přispívá ke změně klimatu, a 

produkují životodárný kyslík. Zachytávají také prachové částice a další nečistoty 

z ovzduší. 

• Podporují život: Aleje a skupiny stromů jsou domovem pro mnoho druhů ptáků, 

hmyzu a dalších živočichů. Poskytují jim úkryt, potravu a místo k hnízdění, čímž 

zvyšují biodiverzitu krajiny. 

• Chrání před větrem: Hustá alej funguje jako přirozená větrolam, chrání okolní pozemky a snižuje odpar vody z půdy. 

Druhy byly MČ pečlivě vybírány. Jsou to ty, kterým se v našich podmínkách bude dobře dařit. Kromě symbolických lip a 

užitečných jabloní byly vysazeny i dříny a další keře, které alej doplní a poskytnou potravu ptactvu. 

Společně s městskou částí věříme, že nová alej brzy zakoření a stane se oblíbeným místem pro vaše procházky, odpočinek a 

setkávání. Jménem MČ děkujeme všem, kteří se na přípravě a výsadbě podíleli.           

 

Ilustrační foto, zdroj internet 

Foto: MČ Křeslice 

Foto: MČ Křeslice 
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Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 

ROZPOČET NA ROK 2025 
 

Dle informací, poskytnutých městskou částí:  
 

Rozpočet schválilo Zastupitelstvo MČ Praha-Křeslice Usnesením 2025/22/6/1 dne 25.3.2025. V tomto rozpočtu nejsou 

zahrnuty investiční účelové dotace od HMP v celkové částce 7 736,4 tis. Kč, jejichž převod schválilo Zastupitelstvo hl. m. Prahy 

usnesením č. 22/36 ze dne 27. 3. 2025.  

 

V položce investiční rezervy je zahrnuta dotace 5 mil. Kč, ponechaná jako víceletý dotační titul. Tato bude převedena do 

příslušné kapitoly. Tato položka se také odráží v položce financování v příjmech rozpočtu. Zbytek financování je kryt z vlastních 

zdrojů MČ z minulých let. 

 
 

Rozpočet příjmů  

 Místní poplatky 113 400 

 Daň z nemovitostí 2 900 000 

 Ostatní příjmy 1 889 000 

 Neinvestiční převody (mezi městem) 7 733 500 

 Celkem příjmy 12 635 900 

 Financování 18 790 000 

 Příjmy včetně financování 31 425 900 

   
Rozpočet výdajů   

 § 2212 - Silnice 510 000 

 § 3111 - Mateřské školy (provozní transfer) 570 000 

 § 3111 - Mateřské školy (ostatní) 70 000 

 § 3319 - Ostatní záležitosti kultury 1 100 000 

 § 3412 - Sportovní zařízení ve vlastnictví obce 600 000 

 § 3419 - Ostatní sportovní činnost 351 000 

 § 3421 Využití volného času dětí a mládeže 200 000 

 

§ 3699 Komunální služby a územní rozvoj jinde 

nezařazené 1 000 000 

 § 3722 - Sběr a svoz komunálního odpadu 30 000 

 § 3745 - Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 3 263 900 

 § 6112 - Zastupitelstva obcí 3 290 000 

 § 6171 - Činnost místní správy 7 353 000 

 § 6310 - Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 8 000 

 § 6320 - Pojištění funkčně nespecifikované 80 000 

 § 6409 Rezervy neinvestiční 3 000 000 

 § 6409 Rezervy investiční 10 000 000 

   31 425 900 

    

 

 

Další usnesení z jednotlivých zasedání Zastupitelstva MČ Praha-Křeslice jsou zveřejněna na 

webových stránkách www.kreslice.cz 
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JAK TO VIDÍ ZASTUPITELÉ MČ PRAHA-KŘESLICE 
V souladu s § 4a zákona 46/2000 Sb. (tiskový zákon) má redakce obecního periodika povinnost zveřejňovat články 

jednotlivých zastupitelů, které obdržela. Otisknuty jsou v plném znění a v plném rozsahu bez jakýchkoliv redakčních 

zásahů, úprav nebo gramatických oprav (výjimkou může být formátování textu z důvodu jednotného grafického stylu). 

Redakce nemá možnost obsah jakkoliv ověřit, resp. do něj zasahovat a nenese proto žádnou odpovědnost. Rozsah 

příspěvků není pro jednotlivé Zastupitele nijak omezen. Záleží pouze na nich, jak své možnosti využijí. 
 

 

Křeslice přicházejí o miliony: Politické spory brzdí rozvoj 
obce a připravují občany o výhody

 

 
 

Jednání o rozvoji areálu bývalého zemědělského statku v 
Křeslicích, známého jako projekt Zelené Křeslice, naráží na 
překážky, které již nyní stojí městskou část Praha – Křeslice 
(MČ) miliony korun. Zatímco vedení radnice v čele 
s panem starostou Milanem Kozlem vyjednalo s 
investorem balíček výhod v hodnotě přes 55 milionů korun 
a další benefity v podobě cyklostezky, zázemí údržby a 
zajištění výstavby a následně volných kapacit v dětské 
skupině, politické tahanice či vlastní ego a zpochybňování 
ze strany opozice, konkrétně panem Ing. Austerlitzem, Ing. 
Kubánkovou a Ing. Frollovou, vedou ke konkrétním 
ztrátám. 
 

První oběť sporů: Zmařená investice do cyklostezky 

Nejčerstvějším příkladem je situace kolem plánované 

cyklostezky. Ta měla vzniknout na místě současné 

panelové cesty a má sloužit nejen cyklistům, ale i pro pěší. 

Klíčovým záměrem bylo vytvořit bezpečnou trasu a 

definitivně tak zabránit jakýmkoli budoucím snahám o 

zprůjezdnění této oblasti pro automobily z Průhonic. 

Stezka pro společný provoz cyklistů a chodců splňuje 

podmínky ČSN 73 6110 Projektování místních komunikací 

a je navržena dle této normy v šíři 2 m (10.4.3.5 a 10.4.3.6) 

S Investorem bylo vyjednáno, že tuto cyklostezku 

vybuduje nad rámec finanční kompenzace, tedy prakticky 

zdarma pro MČ, včetně všech prvků, zabraňujícím 

jakémukoliv průjezdu vozidel.  

Avšak po kritice a zpochybňování projektu ze strany Ing. 

Austerlitze, Ing. Kubánkové a Ing. Frollové, veřejně 

vyslovených na jednání 28.2.2025 v restauraci u 2 dubů ??  

Jaká je motivace těchto kritiků, kteří prosazují cyklostezku 

v šíři komunikace, to ať každý posoudí sám. Tím, že právě 

došlo také ke zpochybnění navrhované šířky cyklostezky 

(která byla záměrně navržena tak, aby neumožňovala 

změnu na komunikaci pro motorová vozidla), investor od 

svého záměru financovat cyklostezku ustoupil. Výsledek? 

Křeslice přišly o investici v hodnotě odhadem 2,5 až 3 

milionů korun. 
 

 

 

 

Co bude dál? Cyklostezka za peníze občanů? 

Pokud nyní budou chtít Křeslice tuto bezpečnou a 

potřebnou trasu vybudovat, budou muset sáhnout do 

vlastního rozpočtu – tedy do kapes nás všech, daňových 

poplatníků. Bude nutné zajistit projektovou dokumentaci, 

získat všechna povolení a samozřejmě uhradit veškeré 

stavební práce. Místo daru od investora nás čeká nákladný 

a zdlouhavý proces financovaný z veřejných peněz. 
 

Nenechme si vzít budoucnost Křeslic! 

Projekt Zelené Křeslice nabízí naší obci unikátní příležitost 

získat nejen potřebné finance na další rozvoj (aktivně 

řešíme sportoviště v oblasti naproti štítu či centrální 

plochu naproti úřadu MČ), ale i konkrétní vylepšení jako 

dětskou skupinu, zázemí pro údržbu a původně i 

bezpečnou cyklostezku. Nenechme tyto výhody padnout 

za oběť politickým hrám a osobním útokům z řad opozice. 

Braňme společně zájmy Křeslic a nedopusťme, aby 

nerozvážné kroky jednotlivců poškodily celou MČ a její 

obyvatele. 

Milan Kozel, starosta MČ Praha-Křeslice 

Rozhodli jsme se, že nebudeme přispívat do Křeslického 
Zpravodaje, dokud nebude zabezpečena 

transparentnost a vyváženost zveřejňovaných informací 
My, dole podepsaní zastupitelé, se tímto prohlášením 
distancujeme od Křeslického zpravodaje. 
Křeslický zpravodaj je nedůstojným oficiálním periodikem 

vydávaným MČ Křeslice. Obsah je nevyvážený a 

jednostranně propaguje názory vládnoucí koalice. Většina 

příspěvků pochází z dílny zastupitele Rudolfa Mládka. 

Odmítáme všechny urážlivé a hanlivé články, které jsou v 

něm ve velké míře zveřejňovány a jsou postaveny na 

zavádějících, překroucených až nepravdivých informacích. 

Přispěvatelé se snaží manipulovat s veřejným míněním a u 

nezasvěcených čtenářů mohou vyvolat klamný dojem o 

práci a činnosti zastupitelů, kteří dnes tvoří opozici 

současnému vedení MČ Křeslice. 

Za šest čísel byly náklady na časopis 61 433,40 Kč + 

odměny za 3 členy kulturní komise v součtu v řádu dalších 

desetitisíců. Podle rozpočtu jsou na tento rok naplánované 
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náklady na Křeslický zpravodaj a kroniku ve výši 200 000 Kč 

+ odměny 3 členům komise. 

Podle tiráže redakci tvoří tříčlenná Kulturní komise, která 

nahrazuje redakční radu. Členové Kulturní komise jsou: 

Tomáš Párys, Ing. Anna Smutná, Mgr. Alžběta Plocová. 

Podle vyjádření Tomáše Páryse na časopise pracuje zcela 

sám a členku kulturní komise A. Plocovou nezná, nikdy mu 

nebyla představena. 

Paní A. Plocová a A. Smutná se nikdy nepodílely na práci 

při vydávání časopisu a jejich další práce v kulturní komisi 

není nikomu známá. Obě jsou členkami redakční rady, do 

časopisu nepřispívají a jsou placené každý měsíc z rozpočtu 

MČ Křeslice. 

Mgr. Alžběta Plocová je tiskovou mluvčí Městské části 

Praha 11 a je členkou ODS, stejně jako náš starosta Milan 

Kozel. Její působení v Kulturní komisi je sporné. Proč je 

placená každý měsíc MČ Křeslice, jaké je její pověření a 

jakou to má souvislost s politikou ODS navázanou na 

vedení Prahy 11? 

Náš návrh na zřízení redakční rady, volbu šéfredaktora a 

dalších členů redakce, tak jak to mají všechna periodika, 

nebyl akceptován ze strany vládnoucích zastupitelů. 

Křeslický zpravodaj nemá šéfredaktora, celá práce leží na 

bedrech jen jednoho člena Kulturní komise, Tomáše 

Páryse. Bez jmenování šéfredaktora a redakce není jasné, 

kdo je odpovědná osoba a kdo v skutečnosti tvoří redakci. 

Podstatná část časopisu by měla obsahovat informace 

týkající se dění v naší MČ, kultuře, chystaných akcích, 

názory zastupitelů by měly mít vyhrazený a stejný, 

jednoznačně vymezený prostor, tak jak je obvyklé u 

takovýchto periodik. V žádném případě by neměl být 

časopis financovaný městskou částí politickým nástrojem 

starosty, jeho vládnoucí koalice a pod jakýmkoliv vlivem 

buňky ODS z Prahy 11 prostřednictvím jejich tiskové 

mluvčí. 

Do doby, než bude řádně zvolená redakční rada, která 

zabezpečí transparentnost a vyváženost zveřejňovaných 

informací, nebudeme přispívat do Křeslického Zpravodaje. 

Nechceme unavovat občany Křeslic publikováním reakcí a 

oprav na články zastupitelů z řad vládnoucí koalice. 

Občané si nepřejí, aby se ze Zpravodaje stalo kolbiště s 

prostorem pro vyřizování účtů, očekávají od nás jinou práci 

pro Křeslice. 

S našimi názory se můžete seznámit na našich webových a 

Facebookových stránkách.   

Ing. Natália Frollová, Ing. Lenka Kubánková a Ing. Jiří 

Austerlitz, za I ♥︎ Křeslice, Zastupitelé MČ Praha-Křeslice.

 

Křeslické střípky a postřehy

Zeptal se mě občan, proč projednávání bodů na 

zastupitelstvu je tak zdlouhavé a úmorné. Odpovídat za 

ostatní samozřejmě nemohu. Ale a jak říká bývalý 

americký prezident Obama: „Pokud jediné, co děláte, je 

házení kamenů po ostatních, nezměníte svět“ (1) 

Občané, které jsem viděl poprvé na zastupitelstvu tam 

uvedli, že naše radnice nemá žádnou taktiku u 

problematiky stožárů VN a VVN. Potlesk z ČEPSu si jistě 

vysloužili, možná jim přijde domů i kouzelník.  Proti 

Křeslicím stojí stamiliardový ČEPS, Ministerstvo obchodu a 

průmyslu ČR i Hlavní město Praha a přidali se chytráci 

odněkud vylezlí... Měli by si to s nimi občané z Mátové 

vyříkali jako první… Říkal to Masaryk, že srážka s hloupostí 

je horší než vyhořet? Asi...nevím... 

Debata o rozpočtu na rok 2025 byla představením 

commedia a la carte, když jídelníček si připravili kritici 

rozpočtu. Jeden vyslovil názor, že budeme za pár let v 

mínusu, když využijeme investice ve prospěch občanů, (nic 

si ale Křeslice nikde nepůjčují), jiný argumentoval, že jsme 

za rok 2024 v miliónové ztrátě, neboť si ta čísla někde 

vykouzlil, zatímco připravovaná účetní závěrka za rok 2024 

žádnou ztrátu nemá. Národní divadlo asi netuší, jaké 

herecké talenty nechává ležet ladem v Křeslicích…. 

Nikdy neschválené komunitní centrum, které by ale mohli 

užívat pouze čtyři lidé najednou, asi nebude.  Přípravu na 

možnost získání dotace slibovaná jistou paní zastupitelkou 

vybouchla a nebyla ani ke slibovanému 30.6. 2024 a ani k 

31.12.2024. Kde nic tu nic. Tak snad aby se paní 

zastupitelka začala starat, kdo zaplatí skoro sto tisíc korun 

za projekt, který u jakéhosi projektanta údajně objednala, 

ale se kterým MČ nikdy neuzavřela ani smlouvu ani 

nevystavila objednávku. Třeba zorganizuje s kámoškou 

zastupitelkou humanitární sbírku…. 

Když volení zástupci rozhodují o místních záležitostech, 

schvalují rozpočet a rozhodují o investicích, jde o výkon 

samosprávy a nikoliv nějaké vlády.  A starosta Kozel se 

zjevně nepodobá ani panu Fialovi ani panu Babišovi, ale jak 

zpívali Pink Floyd (2), někdy je slunce zakryté stínem 

měsícem a jak vidíme v Křeslicích, někdy ten měsíc zastíní 

i někomu zdravý rozum. Protože když se i sportovci z 

křeslického nohejbalu stali pro část zastupitelů nepřáteli a 

ruku pro podporu jejich sportu nezvedli… 
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Zastupitelstvo dne 25.3.2025 odmítlo projednat na 

poslední chvíli předložený materiál zastupitele Jana 

Halamky s názvem: „Křeslický zpravodaj – nastavení 

pravidel“. V návrhu usnesení 2025/22/ v bodě 2. 

předkladatel navrhoval, aby cit: „Křeslický zpravodaj v 

budoucnu obsahoval pouze informace využitelné pro 

občany, tedy týkající se změn v MČ, konání sportovních a 

kulturně společenských akcí.  Každý, kdo volá po cenzuře 

(3), volá tím po útisku a zbavení osobní svobody občanů a 

jak říká kolega JUDr. Sokol: „Doba přeje kecalům všeho 

druhu a někteří jdou v zoufalé snaze nějak zaujmout hodně 

daleko. (4) A George Washington k tomu už 1783 řekl: „Je-

li ztracena svoboda projevu, tak hloupí a mlčící mohou být 

vedeni jako ovce na porážku.“ 

Poté, co zastupitelka Frollová byla údajně napadena 

panem Kozlem přímo na samotném jednání zastupitelstva 

a jistě se obrátila na příslušné orgány, zajistil starosta účast 

městské policie na tato jednání, aby paní Frollová a možná 

i další byli v bezpečí. Na vyšetření případu se těšíme a 

zatím máme v Křeslicích unikát, jaký nám mohou v celé 

republice jen závidět. Nebo také ne…. 

Protože skoro nikdo tomu, jak to v Křeslicích na 

zastupitelstvu chodí nevěří a pokládá vše za špatný vtip, 

tak starosta zahájil alespoň pro několik stovek svých 

příznivců přímý přenos ze zastupitelstva na YOU TUBE, což 

zákon dovoluje. Ohlasy doslova šokovaných diváků 

nepotřebují komentář. Starosta slibuje, že systém zveřejní 

tak, aby byl dostupný pro každého občana. Něco na 

způsob: „My tu zíráme už dlouho, teď můžete zírat také..“ 

Není nad veselé historky z natáčení z Hollywoodu a teď 

možná budou i z Křeslic... 

 

(1)  Zdroj: https://www.lidovky.cz/nazory/barack-obama-americky-prezident-woke-cancel-culture-demokraticka strana.A250409_170036_ln_nazory_lgs 

(2). Album Dark Side of The Moon 

(3) Vydavatel periodického tisku územního samosprávného celku je povinen poskytovat objektivní a vyvážené informace o územním samosprávném celku 

a poskytnout přiměřený prostor pro uveřejnění sdělení, které vyjadřuje názory členů zastupitelstva územního samosprávného celku, týkající se tohoto 

územního samosprávného celku. (Pozn. § 4a zákona č. 46/2000 Sb. ve znění pozdějších předpisů).   

(4) JUDR. Sokol. 24.3.2025 online: https://www.epravo.cz/top/clanky/co-vsechno-muze-byt-poplasna-zprava-119376.html) 

 

JUDr. Mgr. Ing. Rudolf Mládek LLM MIM, zastupitel MČ Praha-Křeslice 

Křeslický zpravodaj                                                                    

pouze věcné informace pro občany Křeslic 

Na jednání ZMČ Praha – Křeslice (25. 3. 2025) jsem podával 

svůj bod do programu jednání. Bod se týkal vydávání 

Křeslického zpravodaje, jehož další vydání nyní držíte 

v ruce. Tento bod nebyl kolegy přijat. Jeho účelem bylo 

vrátit Zpravodaji jeho původní smysl, se kterým se začal 

vydávat, tedy, že bude apolitický a bude vás - občany 

Křeslic informovat o kulturních a společenských akcích 

konaných v Křeslicích či o novinkách, které budou Váš život 

zde ovlivňovat. 

Uvědomuji si, že jsme se v současnosti dostali do situace, 

kdy je Zpravodaj spíše prostorem pro výměnu názorů mezi 

zastupiteli, resp. prezentací vlastního úhlu pohledu na věc 

některých ze zastupitelů. Ano, prezentovat své názory 

zastupitelé právo mají, ale pokud je Zpravodaj vydávaný    

(a placený) MČ Praha – Křeslice, pak je nutné zde 

uveřejňovat pouze fakta a ověřené informace, které 

občané skutečně využijí. Všechny informace o jednáních 

zastupitelstva MČ Praha – Křeslice jsou také zveřejňovány 

na www stránkách MČ, (hlasování jednotlivých zastupitelů 

k bodům..). Průběh zastupitelstva je v současnosti také 

nahráván a přenášen on-line. Občané si tak svůj názor 

mohou udělat sami.  

Zastupitel, který chce polemizovat o názorech či hodnotit 

(práci nebo postoje) jiného zastupitele, by tak měl vydávat 

své vlastní periodikum, nebo občany informovat jiným 

způsobem (pokud tak uzná za vhodné). 

K podání zmíněného bodu (resp. k napsání tohoto článku) 

mě pohnul především odstavec (otištěný v Křeslickém 

zpravodaji č. 2/25), cituji „V Americe vyhlásili program 

Návratu zdravého rozumu. Pokud jste někdo narazil na 

„Otevřené dopisy“ z dílny paní Ing. Frollové, je vám jasné, 

že americký program se Křeslicím obloukem vyhýbá“ 

(konec citace). 

Odstavec se mi nelíbí a ohrazuji se proti němu (!). Nechci, 

aby takto bylo psáno o kterémkoli ze zastupitelů (ať už 

z jakéhokoli uskupení). Odstavec je vůči člověku, který dělá 

ve svém volném čase práci pro občany Křeslic nedůstojný 

a znevažující. Obdobné články čtou možná naši sousedé, 

nebo naše děti. Chtěli byste, aby o Vás osobně, za Vaši 

práci takto někdo psal? Resp. jsou pro Vás takovéto články 

přínosem a chcete je i nadále vídat v Křeslickém 

zpravodaji? Určitě napište svůj názor na info@kreslice.cz . 

Myslím si, že pokud MČ Praha – Křeslice vydá takovýto text 

ve svém časopise, svým způsobem se s ním ztotožňuje, 

hanlivý způsob komunikace je tak povýšen zase o stupeň 

dále a hrozí, že jeho „kodifikací“ se stane normou. 

https://www.lidovky.cz/nazory/barack-obama-americky-prezident-woke-cancel-culture-demokraticka%20strana.A250409_170036_ln_nazory_lgs
https://www.epravo.cz/top/clanky/co-vsechno-muze-byt-poplasna-zprava-119376.html
mailto:info@kreslice.cz
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Nejsem si jist, jestli tento negativní styl psaní (a následná 

„blbá nálada“) vede k něčemu dobrému. Křeslice jsou 

místo, které bude takové, jaké si ho uděláme. Negativity a 

vzájemného osočování mají lidé dost, dle mého názoru (a 

zpětné vazby od sousedů) chtějí vidět spíše konkrétní 

hmatatelné věci, které se v Křeslicích změní k jejich 

prospěchu. 

Práce zastupitelů má být co možná nejlepší ve prospěch 

občanů a jejich výstupy pak důstojné. 

    

Mgr. Jan Halamka, Zastupitel MČ Praha-Křeslice 

Podrobněji k rozpočtu i místu pro scházení se 

Na sociálních sítích vyšla informace, že Křeslice schválily 

rozpočet s příjmy ve výši 12.635.900 Kč a výdaji 31.425.900 

Kč a schodkem 18.790.000 Kč. Rád bych na tomto místě 

vysvětlil, co tato čísla znamenají.  

Křeslice každoročně hospodaří s příjmy, které se dají 

rozdělit na daňové příjmy, což v roce 2024 byly asi 

4.000.000 Kč a jedná se zejména o podíl na vybrané dani z 

nemovitosti, nedaňové příjmy, které byly v loňském roce 

cca 1.000.000 Kč z připsaných úroků z vkladů a potom 

dotace na provoz úřadu, kterou Hlavní město Praha 

financuje všechny městské části dle předem stanoveného 

klíče. Pro Křeslice se jednalo o částku přibližně 8.000.000 

Kč.  

Investiční dotace je potom potřeba hodnotit samostatně a 

v minulém roce byly MČ přiděleny dotace, které jsou 

účelově vázané a nelze je utratit na provozní záležitosti, ve 

výši celkem skoro 11.000.000 Kč. Z těch dokázala za rok 

2024 utratit městská část jen 1.300.000 Kč na provizorní 

zajištění zdi v ulici Ke kovárně. Ostatní peníze dál leží a 

letos nám Magistrát naštěstí povtrdil jejich převod na rok 

2025 a ještě navýšil dotaci na zpracování projektu pro 

zajištění zdí. To však není samozřejmostí v době, kdy i 

Praha šetří. 

Z čísel výše mimo jiné vyplývá, že náklad na realizaci 

kulturní akce na oslavu 700 let s programem, který MČ 

realizovala, přibližně odpovídal výnosům ze spořícího účtu. 

Nechci se zde vyjadřovat k programu samotnému, 

k interpretům, ani k jednotlivým objednávkám, myslím si, 

že program byl důstojný, organizace proběhla skvěle, 

počasí vyšlo a nejednalo se tedy o „vyhozené peníze“. 

Pokud takovou akci bude městská část pořádat jednou za 

sto let, myslím si, že rozpočet akci podobných rozměrů 

zvládne a občané si ji zaslouží. 

Z provozního rozpočtu Křeslice minulý rok ušetřily z oněch 

přidělených 13.000.000 v roce 2024 asi 2.500.000 Kč. Na 

zastupitelstvu zaznělo, že naopak MČ skončila ve ztrátě 

3.000.000 Kč, kterou financuje úsporami z minulých let. 

Není tomu tak. Díky úsporám z loňska naopak můžeme 

financovat provoz úřadu i jeho projekty z rozpočtu, který 

bude o 2.500.000 Kč bohatší (tedy o zhruba 20 procent). 

Důležité je uvědomit si, kde se podařilo uspořit. Třetina z 

plánovaných skoro 9 milionů, které měly být utraceny za 

provoz úřadu se neutratila. Proč? Důvodů bylo jistě více, 

ale mimo jiné není dlouhodobě obsazena pozice 

místostarosty, MČ nemá tajemníka, úřad dlouhodobě 

neměl plný stav zaměstnanců a neinvestovala se doslova 

ani koruna do budovy úřadu, jejíž stav lze podle mého 

názoru nazvat nezpůsobilým nebo minimálně nesplňujícím 

základní předpoklady důstojného pracovního místa. Takto 

pracovníky do Křeslic nepřilákáme. 

Významnou položkou v rozpočtu loňského roku byla 

údržba zeleně za 1.700.000 Kč, kam jsou zahrnuty i 

pracovní síly technických pracovníků, kteří se starají o 

sekání trávy, natírání laviček a sběr listí. Nejsem si jist, zda 

je dobře, že spoříme. Dlouhodobě je asi vhodnější 

prostředky spíše rozumně investovat. Jednou z investic, o 

které se hodně mluví, je komunitní centrum. Souhlasím s 

tím, že komunitní centrum může být pro Křeslice užitečné. 

Ale je nutné ho postavit v rodinném domě, který na něj 

kapacitně nestačí?  

Skupina zastupitelů předložila projekt, ve kterém je 

uvedeno, že v dolním patře bude prostor pro 4 osoby. Tedy 

pro velmi malý šachový kroužek. Zároveň prostor není 

vhodný pro děti a důchodce. V nadzemním podlaží je 

potom místo pro tři osoby v kanceláři. Provoz komunitního 

centra tohoto typu navíc není zadarmo. Osobně tento 

projekt za daných podmínek nemohu podpořit, protože v 

něm nevidím žádný smysl. To však neznamená, že si 

myslím, že komunitní centrum v Křeslicích smysl nedává. 

Pokud chceme do něčeho peníze investovat, musíme 

nejprve zjistit potřeby obyvatel, možnosti realizace a 

následně vybudovat komunitní centrum na místě a v 

prostorách, které jsou pro takový objekt vhodné i 

provozně udržitelné. Bavíme se dlouhou dobu o záchraně 

nebo likvidaci budovy špejcharu. Nebylo by komunitní 

centrum lepší zde? Nebo se inspirovat v Uhříněvsi a jejich 

kontejnerové kavárně? V projektu náměstí také bylo 

společenské centrum. Není těch míst najednou příliš? 

Myslím si, že vůle peníze smysluplně utratit stávajícímu 

starostovi nechybí, ale potřebuje podporu zastupitelů a 

konstruktivní diskusi. Poslední zastupitelstvo během tří 

hodin odhlasovalo jediný bod. Osobně jsem ochoten 

diskutovat s každým a o čemkoliv, ale pokud se 

nedokážeme shodnout, jestli MČ skončila rok 2024 s 
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úsporou 2,5 milionu nebo ztrátou 3 miliony, nebo na tom, 

jestli je projekt komunitního centra určen pro 4 lidi, nebo 

pro 20, obávám se, že se neshodneme ani na dalších. Je to 

škoda.  

Abych však nekončil pesimisticky, věřím, že se MČ podaří 

vybudovat v brzké době sportoviště v blízkosti pevnosti 

Štít, na které byla udělena investiční dotace, a věřím, že 

budoucí generace ocení také alej v dolních Křeslicích.  

A zpátky k rozpočtu a článku na sociálních sítích. výdaje 

31.425.900 Kč neznamenají v žádném případě skutečné 

náklady v této výši. O většině investic musíme jako 

zastupitelstvo hlasovat, velká část prostředků je vedena v 

rezervě, kde ani nejsou alokovány k jakémukoliv výdaji.  

Dokud budou ležet na spořícím účtu, budou se 

zhodnocovat úrokem. Důležité je, s jakým výsledkem 

skončí hospodaření následujícího roku. Ten minulý skončil 

výsledkem +2.500.000 Kč i po zaplacení pompézních oslav.  

Pokud tedy letos MČ neutratí za provozní věci o 3,8 

milionu víc, tak se domnívám, že skončí opět s kladným 

výsledkem hospodaření. Osobně ale vidím smysluplné 

investice jako lepší alternativu, než neustálé spoření 

peněz. Investice do blaha občanů, nebo vlastního majetku, 

který může generovat další dlouhodobé příjmy.  

Samozřejmě je potřeba dotáhnout kontribuční strategii, 

která může Křeslicům pomoci v realizaci i větších projektů 

bez závislosti na financování z Prahy. Určitě je možné se 

inspirovat i jinde a nejen v Praze. 

 

 

 

 

 

 

výstřižek z projektové dokumentace ke komunitnímu centru 

 

Ing. Mgr. Jaromír Šimek, Zastupitel MČ Praha-Křeslice 
 

Redakce (viz tiráž) děkuje za příspěvky jednotlivých zastupitelů, které zařazuje v plném znění a rozsahu. Nerada by se samozřejmě stala 

terčem politických třenic a neshod. Za všechny příspěvky je naopak ráda a bude je otiskovat tak, jak jí budou zasílány, podle uvážení 

jednotlivých zastupitelů a podle jejich nesporného práva, byť se s jejich obsahem nemusí ztotožňovat.  

 

 

NEJEN „holky“ z naší školky aneb malá fotoreportáž 
 

Pro zajímavost i pro odlehčení od závažných informací v předešlém bloku přinášíme pohled mezi naše nejmenší holky a 

kluky, totiž pohled do Mateřské školy Křeslice. Zde jsou střípky z jejího života. 

Mateřskou školu pravidelně navštěvuje  

DIVADLO KOLOBĚŽKA spolupráce trvá již sedm let. 

 

Dlouhodobá spolupráce je i 

s trenérem Michalem 

Ratajem. Díky MČ Křeslice, 

která dětem aktivitu hradí, 

se i v letošním školním roce 

děti věnují rozvoji 

všeobecných pohybových 

dovedností. 

 

 

Na začátku školního roku 2024/2025 jsme měli problémy s keramickou pecí. Hrozilo proto, že přijdeme o kreativní aktivitu, 

velmi oblíbenou jak u dětí, tak u rodičů.  Během jednoho dne (konkrétně během pouhých tří hodin) zaslali rodiče mateřské 

škole sponzorské dary ve výši bezmála 70. 000,- Kč. Keramika tak pokračuje i letos. 



Křeslický Zpravodaj 3/2025 

I díky panu Sklenářovi, který nám pomáhá se servisem ptačí budky s kamerou, sledujeme už týden dění on-line. Je to rovněž 

naše pravidelná aktivita, ze které vzniká i dětmi malovaný sledovací kalendář hnízdění sýkorek. 

Samozřejmostí je využívání školní terasy ke stravování, jakmile nám to 

počasí dovolí. Vycházky nás baví nejen kolem školky a v Křeslicích, ale 

rádi vyjíždíme do Milíčovského lesa, nebo do centrálního parku na 

Hájích. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto a text: Mgr. Yvona Hrstková, ředitelka MŠ Křeslice 

 

Sběratel s více něž 30-ti letou praxí koupí a bezplatně ohodnotí 

starožitnosti všeho druhu, například:  

obrazy, mince, zlato, hodiny, porcelán a další starožitnosti 

Platím vždy hotově na místě. 

Nejlepší ceny od sběratele !  

Tel: 732 961 266 
ilustrační foto 
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nabídka inzerce 

V případě, že máte zájem o placenou inzerci v našem Zpravodaji, přinášíme aktuální ceník, platný od 1.1.2025 

 černobílá inzerce barevná inzerce 

soukromá inzerce 
nepodnikající 

cena bez DPH cena bez DPH 

1 stránka 1000 1500 

1/2 stránky 500 750 

1 řádek 10 15 

1 tučný řádek 30 45 

   

 černobílá inzerce barevná inzerce 

podnikatelská 
inzerce 

cena bez DPH cena bez DPH 

1 stránka 2000 3 000,00 

1/2 stránky 1000 1 500,00 

1 řádek 10 15,00 

1 tučný řádek 30 45,00 

 

Městská část není plátcem DPH, k cenám proto DPH nebude připočítána, ceny jsou tedy konečné. 

Kontakt: redakce@kreslice.cz nebo info@kreslice.cz  

 

 

Pravidelné právní okénko
 

 
 

 

(NE)PRÁVO ZASTUPITELE 

Právo člena zastupitelstva městské části hlavního města Prahy předkládat 

zastupitelstvu městské části návrhy na projednání [§ 51 odst. 2 písm. a) zákona č. 

131/2000 Sb., o hlavním městě Praze] není veřejným subjektivním právem fyzické 

osoby, kterému by měla být poskytnuta ochrana ve správním soudnictví. Člen 

zastupitelstva se proto nemůže bránit proti postupu rady městské části hlavního města 

Prahy, která nezařadila jím navrhované body na program jednání zastupitelstva, 

žalobou na ochranu před nezákonným zásahem ve smyslu § 82 a násl. s. ř. s. Nezařazení 

bodu do návrhu programu zasedání zastupitelstva totiž nepředstavuje vrchnostenský 

akt namířený vůči členu zastupitelstva coby adresátovi veřejné správy, nýbrž se jedná 

o vztah mezi jednotlivými orgány téže samosprávy městské části, tj. radou, 

zastupitelstvem a jeho členem, při sestavování a schvalování programu jednání zastupitelstva. ( viz. např. 1 As 193/2020 - 

32Rozsudek NSS ze dne 17.09.2020) 

JEDNACÍ ŘÁD ZASTUPITELSTVA 

Ustanovení zákona zastupitelstvu umožňuje, nikoliv ukládá vydat jednací řád, v němž zastupitelstvo stanoví podrobnosti o 

svém jednání. Jednací řád je schvalován usnesením zastupitelstva, není však právním předpisem, není obecně závaznou 

vyhláškou.  Právní vynutitelnost spojenou se sankcí nelze u Jednacího řádu jakkoli dovozovat, ostatně  podle čl. 2 odst. 4 

Ústavy nikdo nesmí být nucen činit nic, co zákon neukládá. Jednací řád není v žádném postavení zákona či vyhlášky. Protože 

jednací řád není právním předpisem, jeho příp. porušení není porušením zákona, takže nezpůsobuje nezákonnost průběhu 

zasedání či přijatých usnesení (srov. v této souvislosti rozsudek Nejvyššího správního soudu z 26. 5. 2010, č. j. 8 Ao 1/2007-

94, a v něm uváděná komentářová literatura). Právo občana vyjádřit stanovisko k projednávané věci, která byla schválena v 

programu jednání zastupitelstva na jeho zasedání je dáno přímo zákonem. Soudní ochrana se však neposkytuje zjevnému 
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šikanóznímu jednání či jednání neslušnému a takové vždy může zastupitelstvo odmítnout. Jak vyplývá z článku 1 Ústavy, Česká 

republika se považuje za svrchovaný, jednotný a demokratický právní stát, který je založený na úctě k právům a svobodám 

člověka s cílem zaručit lidskou důstojnost, spravedlnost a právní jistotu. 

Pozná. JEDNACÍ ŘÁD Zastupitelstva MČ Praha – Křeslice: 

6.10 Zastupitelstvo se na samotném zasedání i v jeho průběhu může po schválení k dané věci odklonit od jednacího řádu, 

jestliže nastanou skutečnosti, které si takový krok vyžádají. Samotné odklonění ad hoc od jednacího řádu ale nesmí být v 

rozporu s platnými zákony a předpisy, v takovém případě by se jednalo o právní jednání absolutně neplatné.  
 

 

K DEBATĚ O ZNEUŽITÍ ÚŘEDNÍHO POSTAVENÍ 

Jak vyplývá z několika rozhodnutí Nejvyššího soudu, ten jasně stanovil, že úřední osobou je pouze taková osoba, o níž to 

jednak zákon říká, ale která současně vykonává pravomoc, tedy když vystupuje ve vrchnostenském postavení a rozhoduje 

autoritativně o právech a povinnostech jiných. (srov. např. Usnesení Nejvyššího soudu ze dne 16. dubna 2014, sp. zn. 8 Tdo 

1376/2013). Žádný z výborů zastupitelstva proto není vůči občanům ve vrchnostenském postavení a není samozřejmě v tomto 

postavení ani k městské části. Žádný z výborů, tedy ani zákonem povinně zřizovaných, nemůže nic ukládat občanům, ani 

zastupitelstvu ani městské části. 

Sestavil: JUDr. Mgr. Ing. Rudolf Mládek LLM MIM 

 

Pronájem venkovních prostor může být pro Křeslice výhodný 

Jak nás informoval starosta Městské části, měl by státní podnik ČEPS (Česká elektroenergetická přenosová soustava) zájem o 

pronájem míst pro umístění specializovaných baterií. Tyto baterie ČEPS využívá jako úložiště pro přebytečnou energii 

v elektrické síti, kam v dobách přebytku elektřinu ukládá a poté, v dobách úbytku, opětovně využívá. Jedná se tak o jeden 

z mechanismů, kterým je zajištěn stabilní chod energetické soustavy.  

Cílem společnosti je umístění množství specializovaných baterií na 

území České republiky, které bude moci k uvedeným účelům využívat. 

Za umožnění umístění baterie společnost nabízí 30.000 až 40.000, Kč / 

měsíc. 
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SPORT 

Sportovní klub Křeslice vyrazil do boje 

V minulém vydání Zpravodaje jste mohli zaregistrovat, že Sportovní Klub 

Křeslice je zapsán do Krajské soutěže v nohejbale / pátá třída.  

„Náš historicky první zápas, reprezentující KŘESLICE, byl sehrán 17.4. od 

17.00 hodin na hřišti SK Újezd (* poznámka redakce – po redakční uzávěrce, 

ale ještě před tiskem, byl oznámen výsledek 4:2 s výhrou Křeslic, 

gratulujeme) 

Dalším zápasem bude dne 23.4 klání s našimi sousedy v Petrovicích a tak 

dále až do září. Na všechny zápasy jste srdečně zváni.  

Kompletní rozpis bude na vývěskách a v restauraci u Dubu. Jsme hrdí na to, 

že reprezentujeme Křeslice „náš domov kde žijeme“, proto proaktivně 

jednáme se starostou Kozlem, zda by byla nějaká možnost hrát zápasy 

„doma“ na domácím hřišti s domácí podporou fanoušků. Jsme připraveni 

přidat ruku k dílu.  

 

Věříme, že se podaří prosadit dobrou věc a hřiště 

v Křeslicích bude. Aktuální stav nevyhovuje 

povrchem ani rozměry. Mám velkou radost, že 

billboard, který je umístěn na hřišti, nese pozitivní 

ohlas.  

Mne osobně již několik lidí oslovilo s dotazem, kdy 

budeme hrát, že by nás chtěli podpořit fanděním, 

a dokonce byl vznesen dotaz na rozšíření našich 

řad. Držte nám palec nejen ve hře, ale i 

s vybudováním nového zázemí pro oficiální sport 

v Křeslicích. Aktuálně rovněž pracujeme na našich 

klubových webových stránkách“. 

      

   Martin Müller, SK Křeslice  
 

Foto: MČ Křeslice 
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KULTURA  

Kalendář akcí 

 
Čarodějnice – 30. 04. 2025 (od 18:00)  tradiční pálení čarodějnic s doprovodným programem 

Dětský den – 01. 06. 2025 (14:00-18:00) hry, soutěže a zábavné aktivity 

Křeslická pouť – 21. 6. - 22. 6. 2025 kolotoče, autodrom, střelnice, volné jízdy jako odměna 

Anenská pouť – 26. 07. 2025 (od 9:00)  24. ročník tradičního nohejbalového turnaje pořádaný SK Křeslice ve 

spolupráci s MČ Praha – Křeslice 

Halloween – 01. 11. 2025 (od 18:00)  program - dětská diskotéka v maskách 

Mikuláš – 5. 12. 2025 (17:30 – 19:00)  tradiční mikulášská nadílka 

Vánoční setkání s občany (advent 2025) slavnostní posezení s vánoční atmosférou 

Pouť a trhy     jarní a letní akce s regionálními produkty 

Program ve spolupráci se starostou MČ připravuje kulturní komise. Organizátoři průběžně aktualizují termíny prostřednictvím 

Křeslického zpravodaje, úřední desky a internetových stránek. Všechny subjekty podílející se na přípravě akcí jsou evidovány 

na úřadě městské části a budou kontaktovány v dostatečném předstihu. 

Velikonoční atmosféru… 

 

    …si jako vždy  

užili i 

křesličtí koledníci 
 

 

Foto: MČ Křeslice 
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